
 

Referat, Børn Unge, Idræt, Kultur og Fritid, 20. marts 2023 

Christianshavns Skole, kl.17.00 – Slut 19.15 

Referent: Henrik Vilsbøll 

Deltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, Bent Christoffersen, Lis Schertiger. Tine Ehlert.  

Afbud: Claus Bendixen, John Poulsen 

DAGSORDEN: 

1. PULJEANSØGNINGER 

Deltagere: Alle mødedeltagere. 

 

- Unge Ord fra Christianshavn: Udgivelse af bog. 

Søger om 17.500-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 15.500-kr 

 

- Klassiske Koncerter på Nordatlantens Brygge 

Søger om 15.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag på ansøgningen, da det ikke bedømmes til at være tilstrækkeligt 

forankret i lokalområdet. Desuden er udgifterne ikke foreneligt med hvad arbejdsgruppen vil prioritere sine 

puljemidler til. 

 

- Koncert i Christianshavns Beboerhus med Moonfish Orkester. 

Søger om 15.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag på ansøgningen, da det ikke bedømmes til at være tilstrækkeligt 

forankret i lokalområdet. Desuden er udgifterne ikke foreneligt med hvad arbejdsgruppen vil prioritere sine 

puljemidler til. 

 

2. Udviklingen i bibliotekssagen 

Formandsskabet i lokaludvalget og Marianne Olsen har torsdag den 23. marts kl.13.30 til 14.30 møde med 

Sanne Caft, som er chef for Københavns Hovedbibliotek & Bydelsleder KFF Kultur og Fritid Indre By og 

Christianshavn.  

 

3. Sidste nyt fra Refshalegruppen vedr. snitflader til vores arbejdsgruppe. 

Vil gerne udvikle Refshaleøen til en kultur-ø. Mulighederne er uendelige, og hvis kulturen tilbydes et 

hjemsted, så kommer de kreative ideer helt af sig selv. 

 

4. Dialog med Christianshavns Skole. 

Deltagere: Arbejdsgruppen, Skoleinspektør Anders Boesen, ansat som skoleinspektør fra 1. februar 2023. 

Har været ansat på skolen i mange år. Skolebestyrelsesformand Laura. Har to børn på skolen på 2 og 7 

årgang. Hele skolebestyrelsen er fra sommeren 2022. 

Skolen har 729 elever på tre matrikler, og er bygget ud til 4 spor, og skulle fysisk også være fremtidssikret i 

forhold til kommende elevantal. Skolen har 70 % distriktsbørn hvilket er meget flot, og de opfatter sig derfor 

lidt soŵ eŶ ”laŶdsbyskole”. 
Der er ansat 58 undervisere hvor alle er uddannet, og 27 pædagoger. De har ingen rekrutteringsproblemer. 

Der er et godt arbejdsmiljø, hvor der bl.a. bliver taget godt imod nyansatte. 

Hovedbygningen er renoveret, og der er to nye etager med bl.a. faglokaler og fritidsordning.   

Det er eŶ ”Skofri” skole, og det betyder bl.a. ŵiŶdre reŶgøriŶg, ŵiŶdre støj, og fiŶ vedligeholdt skole. 
Skolen er mobilfri i undervisningen. I de ældste klasser giver det flest udfordringer i forhold til forbuddet. 



Trivslen på det faglige område er god, men mindre god på det sociale område, hvor bl.a. angst og 

vedholdenhed er svære ting at håndtere. Skolebestyrelsen har besluttet at ”fællesskab” skal være et 
fokusområde. 

I forhold borgerpanelundersøgelsen, som nogle af eleverne har udfyldt blev der givet udtryk for, at nogle 

spørgsŵål var ŵeget ”vokseŶt” forŵuleret. MaŶge af eleverŶe ved ŵåske ikke lige, at der er noget der 

hedder Nyholm, men de ved måske godt hvor mastekranen er på Nyholm.  

Skolen er en UNICEF Rettighedsskole, og det betyder at der nogle krav man skal leve op til for at kunne være 

det. 

Der er ikke så mange steder eleverne er utrygge, men Hal C er et sted der ikke altid er rart at stifte 

bekeŶdtskab ŵed. Der bliver bl.a. ”kastet ŵed griŵt sprog”.  De fleste der gør det er ikke unge fra 

lokalområdet. Det er dog blevet bedre efter der er kommet noget bemanding i Hal C. 

Vedr. trafik er det godt at de mange taxabilers ophold på Prinsessegade er flyttet hen til Bådsmandsstræde. 

Det farligste trafiksted nu er krydset Prinsessegade/Refshalevej hvor der opstår mange farlige situationer. 

Arbejdsgruppen gjorde opmærksom på at der er københavnerpicnic i anledning af at København er 

arkitekturhovedstad i 2023. I den anledning står Christianshavns lokaludvalg til at arrangere 

københavnerpicnic søndag den 11. juni på Refshaleøen, hvor der også bliver sat fokus på den historiske 

arkitektur på Refshaleøen. Det blev aftalt at lokaludvalget sender det endelige program til Christianshavns 

skole når det er færdigt, og  derefter tager skolen stilling til om de også kan bidrage med noget til den 11. 

juni. 

Arbejdsgruppen var meget enige om, at besøget på Christianshavns Skole på mange måder havde været et 

positivt bekendtskab, som der kan udvikles videre på.  

 

 

5. KOMMENDE DIALOGMØDE MED KULTUR/FRITIDS-INSTITUTIONER/FORENINGER 

Til næste arbejdsgruppe møde i Beboerhuset i april vil det være fint hvis man kommer med forslag til hvem 

man kan besøge i maj måned. 

 

6. Eventuelt: Intet 

 

 

MØDEPLAN FOR ARBEJDSGRUPPEN 

Arbejdsgruppens møder holdes kl. 17 om mandagen i ugen før, der er lokaludvalgsmøde.  

Kommende møde i arbejdsgruppen: 

17. april  

 

 

 

 

 


